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  RG.0002.21.2013 
 

Protokół  Nr XXIII/2013 
z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 25 kwietnia 2013 roku 
odbytej w  siedzibie Urzędu Gminy Radomyśl nad Sanem  

 
 
Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 910, a zakończyła               
o godz. 1336. 
 
Ad.I. Godz. 910 
Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, który 
powitał przybyłych radnych i gości zaproszonych. Następnie w oparciu o listę 
obecności stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia sesji 
uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 ( radny Tomasz Budziło  brał udział w 
obradach od godz. 925). 
Lista obecności radnych oraz lista pozostałych osób obecnych na sesji stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.II. Godz. 914 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przedstawił  porządek obrad sesji, 
do którego Wójt Gminy Jan Pyrkosz wniósł propozycję zmiany, polegającą na 
wprowadzeniu dodatkowego projektu uchwały Rady Gminy w sprawie zarządzenia 
poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa,  
wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia  za inkaso. 
Wójt zaproponował, aby projekt uchwały został rozpatrzony jako nowy punkt 3 w 
pkt. IX. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszoną poprawkę. 
W głosowaniu propozycja  została przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie porządku obrad. 
Porządek obrad po zmianie został przyjęty w głosowaniu – 14 głosów „za” – 
jednogłośnie. 
 
Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przyjęcie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
IV. Wystąpienie Wójta Gminy. 
V. Informacja na temat bezpieczeństwa publicznego, ochrony 

przeciwpowodziowej  i przeciwpożarowej na terenie gminy. 
VI. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej gminy Radomyśl nad 

Sanem za 2012r. 
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VII. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego za 2012r. 

VIII. Sprawozdanie z prac Komisji Stałej Rady Gminy.  
IX. Przyjęcie uchwał Rady Gminy: 

                   1) zmieniająca uchwałę Rady Gminy Radomyśl nad Sanem Nr 
XXII/190/2013 z dnia 25 marca 2013 roku w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Radomyśl nad Sanem na lata 
2013 – 2025, 

                   2) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie operacji w 
ramach PROW, 

                 3) w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami   
komunalnymi w drodze inkasa,  wyznaczenia inkasentów oraz 
określenia wysokości wynagrodzenia  za inkaso. 

     X.        Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 
XI. Zakończenie XXIII sesji Rady Gminy. 
 

Ad. III. Godz. 918                                   
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował, że protokół                    
z poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 25.03.2013r. znajdował się zwyczajowo do 
wglądu w biurze obsługi Rady Gminy oraz został przesłany na adresy meilowe 
radnym, którzy wyrazili na to wolę. Protokół jest również dostępny na stronie 
internetowej www.radomysl.pl w biuletynie informacji publicznej. W związku z tym 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby przyjąć go bez odczytywania. 
Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 
Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty bez odczytywania                      
w głosowaniu – 14 głosów „za” - jednogłośnie. 
 
Ad.IV. Godz. 919 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz przedstawił informację z realizacji wniosków zgłoszonych 
na sesji  Rady Gminy odbytej w dniu 25.03.2013r. oraz wniosków zgłoszonych na 
posiedzeniu  Stałej Komisji Rady Gminy. 
 
Wniosek zgłoszony przez radnych: Małgorzatę Krawiec, Marzenę Garbacz i 
Jana Ziemniaka: 
1. „Wnioskujemy o zatrudnienie osoby prowadzącej świetlicę w Woli Rzeczyckiej. 
Do marca 2013r. była zatrudniona pani na staż, której umowa się skończyła. W 
czasie jej pracy codziennie w świetlicy w zajęciach uczestniczyło bardzo dużo dzieci, 
co przemawia za działalnością tej placówki. Jeśli byłaby możliwość zatrudnienia tej 
samej osoby społeczność byłaby „za” gdyż w swej pracy sprawdziła się bardzo 
pozytywnie.” 
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Odpowiedź: 
Nie jest możliwe zatrudnienie i finansowanie z budżetu gminy etatu dla opiekuna 
świetlicy środowiskowej ze względu na znaczące koszty. Zatrudnienie nawet na ½ 
etatu skutkuje wydatkami rzędu 12 tyś zł. rocznie. Rozważyć należy dwa warianty:  
 1) dalsze zatrudnienie w ramach stażu lub robót publicznych na podstawie umowy z 

urzędem pracy oraz  
2) skierowanie do pracy w świetlicy jednego z pracowników obecnie zatrudnionych 

w GCK przez dyrektora GCK na wniosek Wójta. Obecnie zatrudnienie tej samej 
osoby jest zatem niemożliwe. 

 
Wnioski zgłoszone przez radnego Jacka Pamułę: 
2. „ Wybudować oświetlenie uliczne w kierunku posesji P. Wermińskiego Leonarda i 
Trybla Eugeniusza. Na w/w odcinku usytuowanych jest 10 posesji. W bezpośrednim 
sąsiedztwie drogi znajdują się zbiorniki wodne oraz dwa przepusty i mostek, które 
powinny być oświetlone w porze nocnej ( w godzinach przemieszczania się 
mieszkańców). 
Odpowiedź: 
Koszt wykonania oświetlenia do 9 posesji, (wykonanie dokumentacji wykonawczej 
oraz budowa słupów wraz z linią i lampami oświetleniowymi), to około 30 tys. zł. 
3. „ Dokonać remontu pozimowego drogi gminnej Rzeczyca Okrągła – Kępa 
Rzeczycka (liczne przełomy) oraz drogi w m. Rzeczyca Okrągła na wysokości 
posesji P. Kołodzieja Stefana (połączenie dwóch odcinków wykonanych w 2009r. i 
2010r. – przełom po zimie).  Niewykonanie w/w grozi zniszczeniem powierzchni na 
zdecydowanie większym zakresie, co spowoduje znaczne wydatki finansowe na 
generalny remont.” 
Odpowiedź: 
Remont cząstkowy drogi gminnej Rzeczyca Okrągła – Kępa Rzeczycka oraz drogi 
gminnej w Rzeczycy Okrągłej zostanie wykonany w terminie do 15.05.2013 r. 
 
Wniosek zgłoszony przez radnego Kazimierza Pasztaleńca: 
4. „ Proszę o interwencję odpowiednich służb będących w strukturach Gminy o 
zainteresowanie się degradacją elewacji budynku Domu Ludowego w Chwałowicach. 
Użytkownikiem tego obiektu jest GCK, jednak jest to podmiot podległy Gminie. 
1). Zadaszenie nad podjazdem dla niepełnosprawnych. 
2). Zabezpieczenie podciągu wykonanego z drzewa, jako też element ozdobny, który 
nie zabezpieczony niszczeje. 
Usterki te istnieją od czasu oddania budynku do użytku, wynika to ze złego 
wykonania jak również byle jakości projektu. Proszę o interwencję, ten widok nie 
przynosi chluby Gminie i miejscowości.” 
Odpowiedź: 
Dyrektor GCK jest nie tylko „użytkownikiem” ale zarządcą obiektu, co oznacza, że 
jest on obowiązany do dokonywania napraw, remontów i usuwania usterek w 
budynku w ramach przekazywanej dotacji z budżetu gminy. Dyrektor GCK p. H. 
Karwan popełnił istotny błąd dokonując przedwcześnie zwrotu na rzecz wykonawcy 
przebudowy WDK zabezpieczenia należytego wykonania umowy. Istotą 
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zabezpieczenia jest to, że w przypadku braku realizacji wykonawcy na wezwanie do 
usunięcia usterek zadanie to zleca się innemu wykonawcy płacąc mu wynagrodzenie 
z zatrzymanej puli środków, jako zabezpieczenia. Informuję, że od 01.06.13r.            
p. H. Karwan nie będzie pełnił funkcji dyrektora GCK. 
 
Wniosek zgłoszony przez wszystkich radnych Rady Gminy:  
5. „ Zobowiązujemy Wójta Gminy Radomyśl nad Sanem do podjęcia decyzji w 
sprawie dzierżawy budynków Ośrodków Zdrowia w miejscowościach Rzeczyca 
Długa i Antoniów na prowadzenie działalności leczniczej przez Pana Ryszarda Szoję 
na okres 2 – ch miesięcy. Umowa dzierżawy jest niezbędna celem wypełnienia 
kontraktu na działalność w ramach NFZ z podmiotem prowadzącym działalność.” 
Odpowiedź: 
We wniosku występuje istotna nieścisłość wynikająca prawdopodobnie                      
z emocjonalnego podejścia do problemu przekształcenia POZ. Nie jest możliwe, 
bowiem uzyskanie kontraktu przez p. R. Szoję z NFZ jeżeli umowa dzierżawy 
zostanie zawarta tylko na okres 2-ch miesięcy. W celu rozpoczęcia                              
i udokumentowania działalności leczniczej  przez „Sano – Medicus” p. R. Szoji na 
wniosek firmy podpisałem w dniu 29.03.13r. z tą firmą umowy dzierżawy lokali w 
OZ Rzeczyca Długa  i Antoniów, tym samym umożliwiając p. R. Szoji przyjmowanie 
pacjentów zapisanych na jego listę w tych rejonach (pomimo oprotestowania tej 
czynności przez Z-cę Dyrektora GSPZOZ). Po drugie realizując ustalenia Zespołu ds. 
wyboru ofert podpisałem  z „Sano – Medicusem” umowę dzierżawy OZ w Rzeczycy 
Długiej i Antoniowie na 3 lata umożliwiając tym samym p. Szoji złożenie wniosku 
do NFZ o nowy kontrakt. 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Bolesława Pukę: 
6. „ Wystąpić Wojewódzkiego Zarządu Dróg z zapytaniem kiedy będzie realizowana 
ścieżka rowerowa na terenie naszej gminy z programu unijnego. Z mojego 
rozeznania wynika, że jest już opracowana  dokumentacja techniczna. W/w sprawie 
zwracali się mieszkańcy z zapytaniem na zebraniach wiejskich w 2012 i 2013r. 
Obecny stan ruchu na drodze wojewódzkiej pomiędzy Żabnem a Radomyślem i 
przekraczanie nadmierne prędkości przez kierujących pojazdami są bardzo 
niebezpieczne dla mieszkańców Żabna.” 
Odpowiedź: 
W dniu 22 maja 2012 r. Gmina Radomyśl nad Sanem podpisała deklarację  
zobowiązującą do zapewnienia w budżecie Gminy środków finansowych na pokrycie 
wkładu własnego oraz kosztów trwałości inwestycji. Rada Gminy Radomyśl nad 
Sanem w dniu 12 lipca 2012 r. podjęła uchwałę nr XVI/132/12 w sprawie wyrażenia 
woli przystąpienia Gminy w charakterze Partnera do projektu „Trasy rowerowe 
w Polsce Wschodniej”. W dniu 30 listopada 2012 r. została podpisana umowa          
w sprawie zasad współpracy przy realizacji Projektu, pomiędzy Województwem 
Podkarpackim a Gminą. Wykonawcą Programu Funkcjonalno – Użytkowego dla 
zadania „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej” jest firma Promost z Rzeszowa. 10 
kwietnia 2013 r. Gmina otrzymała wstępne rozwiązania sytuacyjne odcinka trasy 
rowerowej z prośbą o zaopiniowanie (kopia opinii  w załączeniu). Wszelkie działania 
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podjęte w ramach realizacji projektu muszą być faktycznie przeprowadzone, 
zakończone i rozliczone do dnia 31 grudnia 2015 r. Dokumentacja projektowa 
zawierająca rozwiązania sytuacyjne trasy rowerowej jest do wglądu w Urzędzie 
Gminy w Radomyślu nad Sanem, pok. nr 6A. 
7. „ Wnioskuję o dokonanie komisyjnych oględzin kostki brukowej na parkingu 
przez Domem Ludowym  w Żabnie. Położona kostka brukowa kruszy się i ulega 
zniszczeniu”. 
Odpowiedź: 
Po przeglądzie stanu technicznego kostki przeprowadzonym w dniu 19.04.2013 r. 
stwierdzono miejscowe wykruszenia się kostki oraz zaniżenia. Wykonawca 
zobowiązał się usunąć usterki w ramach gwarancji w terminie do 20.05.2013 r. 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Stanisława Kosińskiego: 
8. „ Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej  - 3 km.” 
9. „ Budowa drogi wojewódzkiej w Chwałowicach – 900m.” 
Odpowiedź na powyższe wnioski została udzielona na ostatnich sesjach Rady Gminy. 
10. „Budowa drogi Chwałowice – Łążek.” 
Odpowiedź: 
Nadleśnictwo Gościeradów zadeklarowało współfinansowanie remontu drogi 
gminnej Chwałowice – Łążek Chwałowski w 50% wartości remontu drogi. 
Ze względu na brak środków na ten cel w budżecie gminy w roku bieżącym 
realizacja zadania mogłaby rozpocząć się w roku przyszłym z wykonaniem 
etapowym, ze względu na znaczący odcinek drogi wynoszący ok. 5 km. W pierwszej 
kolejności zrealizowany byłby odcinek od drogi wojewódzkiej do Stacji Uzdatniania 
Wody, a następnie remontem objęte zostałyby kolejne odcinki.  
Na wniosek Sołtysa i Rady Sołeckiej sołectwa Chwałowice Komisja Rozwoju  
Gospodarczego i Rolnictwa dokonała w dniu 16.04.13r. oględzin drogi gminnej 
Chwałowice – Łążek Chwałowski, w tym szkód powstałych w wyniku wywozu 
drewna z lasów państwowych przez ciężkie pojazdy przewoźników 
współpracujących z Nadleśnictwem Gościeradów. Po przeprowadzeniu oględzin 
Komisja stwierdziła, że droga na odcinku do Stacji Uzdatniania Wody jest 
utwardzona, pozostały odcinek drogi jest gruntowy, nieutwardzony. Na całej długości 
widoczne są koleiny, nierówności. Na odcinku przez las państwowy droga jest 
nieprzejezdna. Komisja proponuje ograniczenie tonażu do 10 ton w okresie 
wiosennym i jesiennym na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką do Stacji 
Uzdatniania Wody.  
11. „ Budowa drogi przeciwpowodziowej koło stadionu w Chwałowicach – 900m.” 
Odpowiedź została udzielona na ostatniej sesji. Droga będzie odbudowana w ramach 
szkód powodziowych w terminie do 28.06.2013 r. 
12. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od cegielni do Pana Szeligi.” 
13. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od cegielni w stronę wału w Chwałowicach 
– 700m.” 
14. „ Budowa drogi przeciwpowodziowej na Grudzę – 300m.” 
15. „Budowa drogi przeciwpowodziowej w Popowicach od Pana Tysa w stronę wału 
– 500m.” 
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16. „ Budowa drogi Chwałowice – Witkowice – 1600m.” 
17. „ Budowa oświetlenia: Chwałowice – Grudza – 690 m, koło stadionu – 400 m., 

na Nowej Wsi – 500 m, w Podedworze – 500 m. na Wygodzie – osiedlu – 500 
m.” 

18. „ Odmulenie kanału A od Chwałowic do Janiszowa i od kanału A w stronę 
jeziora i od jeziora w stronę wału.” 
Odpowiedź na powyższe wnioski została udzielona na ostatnich sesjach Rady Gminy. 
19. „Utwardzić drogę na osiedlu na Wygodzie – 800m.” 
Odpowiedź: 
Całość środków z funduszu sołeckiego została przeznaczona przez zebranie wiejskie 
na budowę drogi asfaltowej do cmentarza w Chwałowicach. Uzupełnieniem są środki 
z budżetu gminy w kwocie 35 000 zł. 
20. „ Budowa przystanków w Chwałowicach – 4 sztuki”. 
Odpowiedź: 
Zadanie nie jest zaplanowane w budżecie gminy na 2013r. 
 
Wnioski zgłoszone  na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 
w dniu 21.03.13r. 
Radny Stanisław Kosiński zgłosił wnioski o treści - cyt.  
1. „ Zorganizować obchody na 40 – lecie gminy Radomyśl”. 
Odpowiedź: 
Wójt Gminy ze swej strony proponuje jednak organizację obchodów 25 – lecia 
restytucji w 1990 roku samorządu gminnego, która przypadać będzie  w 2015 roku. 
2. „Wsparcie dla budowy uzdrowiska w Lipie”. 
Odpowiedź: 
Gmina duchowo i mentalnie wspiera działalność Stowarzyszenia Lipa – Zdrój, które 
jest właścicielem działki pod przyszłą inwestycję uzdrowiskową. Nie jest możliwe 
udzielenie pomocy finansowej na rzecz stowarzyszenia na ten cel z budżetu gminy. 
Możliwe jest natomiast udzielenie wsparcia finansowego w formie darowizny 
pieniężnej na rzecz Stowarzyszenia przez osoby fizyczne. 
Po przedstawieniu sprawozdania z realizacji wniosków Wójt Gminy  poinformował, 
że wniosek o dofinansowanie budowy sali gimnastycznej w Radomyślu wraz z 
termomodernizacją sali gimnastycznej w Chwałowicach został sklasyfikowany na 15 
miejscu na liście rankingowej Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Podkarpackiego do którego złożono 106 wniosków. W związku z tym Gmina 
otrzyma maksymalne dofinansowanie jakie można pozyskać na wykonanie zadania w 
wysokości ok. 1 mln.  Gmina obecnie oczekuje jeszcze na informację jaką dodatkową 
kwotę Zarząd Województwa przyzna z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na 
inwestycję. Przewiduje się, że może to stanowić 33% wartości zadania. 
Radny Kazimierz Pasztaleniec odnosząc się do odpowiedzi Wójta na wniosek 
dotyczący usterek Wiejskiego Domu Kultury w Chwałowicach powiedział, że nic nie 
zwalnia wykonawcę do usunięcia wad, które pojawiły się już na samym początku 
modernizacji obiektu. Wykonawca nic w tej sprawie nie zrobił, choć powinien późnej 
usunąć usterki w ramach gwarancji. Chodzi o to, aby koszty napraw nie poniosła 
gmina.  
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Dyrektor GCK Hubert Karwan powiedział, że od początku realizacji remontu nadzór 
nad pracami sprawował urząd gminy, a konkretnie dział inwestycji. Dyrektor 
przyznał, że dobrze się zna na swojej pracy w sferze kulturalnej, natomiast nie jest 
kompetentny jeżeli chodzi o wykonywanie inwestycji i nadzór. Nie został  w tym 
zakresie przeszkolony. Powiedział, że być może można uznać za błąd z jego strony w 
kwestii braku orientacji w sprawach inwestycyjnych.  
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że od 14 lat składa wnioski o budowę 
chodników w Chwałowicach. Przez ten okres nie został opracowany nawet projekt 
techniczny. Radny oznajmił, że jest to bulwersujące i dziwne, tym bardziej, że w 
drugiej części gminy powstaną chodniki i ścieżki rowerowe.  Radny zwrócił także 
uwagę na zaniedbania w zakresie ochrony przeciwpowodziowej. Powiedział, że nic 
w tych sprawach się nie robi na terenie gminy, natomiast w gminie Annopol 
zrealizowano wielomilionowe inwestycje. Wyraził opinię, że nikt się tymi sprawami 
nie interesuje. Radny przypomniał, że kwestię  złego stanu technicznego  wałów 
przeciwpowodziowych zgłaszał do telewizji, aby temat nagłośnić i poczynić 
działania w tym kierunku. Jednak jak się wyraził przyjazd ekipy telewizyjnej został 
„zablokowany” przez Przewodniczącego Rady Gminy. Ponadto radny powiedział, że 
chcąc  zainterweniować w sprawie zwiększenia środków finansowych dla gminy  
próbował wykonać telefon z aparatu urzędowego, jednak próba połączenia została 
zablokowana przez Kierownik Referatu Inwestycji.  
Przewodniczący Rady Gminy odnośnie rzekomego zablokowania przyjazdu telewizji 
wyjaśnił, że nie jest zgodne z prawdą  to co mówił radny. Przewodniczący 
powiedział, że radny zgłosił sprawę stanu wałów do telewizji, w zeszłym roku gdy 
występował niski stan wód i gdy nie było zagrożenia. Powiedział, że otrzymał telefon 
z telewizji z pytaniem czy faktycznie wały są  w tak fatalnym stanie grożącym 
przerwaniem. Przewodniczący wówczas odpowiedział, że wały być może nie są w 
idealnym stanie, że wymagają remontu, ale nie są w tak krytycznym stanie jak to 
przedstawiał radny Kosiński. Dlatego też telewizja nie przyjechała na zgłoszenie 
radnego.  
Kierownik Referatu Inwestycji Magdalena Grębowiec powiedział, że nieprawdą jest 
jakoby uniemożliwiała wykonanie telefonu do instytucji z którą chciał się połączyć 
radny. Wyjaśniła, że kolega z referatu dwukrotnie próbował się połączyć, jednak bez 
rezultatu, więc radny nie powinien mówić, że  zostało mu to udaremnione. 

 
Ad.V. Godz. 1011 
Analizę o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy złożył Kierownik Posterunku 
Policji Robert Cichomski. Poinformował, że w okresie I kwartału br. stwierdzono 52 
przestępstwa. Osiągnięto wykrywalność ogólną 96,2 % oraz wykrywalność 
przestępstw o charakterze kryminalnym 95,7 %. Policjanci z Posterunku Policji w 
Radomyślu w I kwartale  wykonywali czynności zlecone przez inne organy,  takie jak 
doprowadzenie osób, sporządzanie wywiadów i ustaleń o osobach wskazanych lub 
podejrzanych. W trakcie czynności zrealizowano łącznie 14 doprowadzenia,  w tym: 
8 nakazów doprowadzenia do zakładów karnych, 6 innych doprowadzeń. 
Sporządzono łącznie 97 wywiadów i ustaleń z tego: 23 do sądu lub Zespołu 
Kuratorskiej Służby Sądowej, 74 na rzecz innych jednostek policji. P. Cichmoski 
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nadmienił, że w I kwartale funkcjonariusze z Radomyśla wykonali ogółem 77 
interwencji. Policjanci w ramach prewencji kryminalnej dokonują spotkań z 
mieszkańcami oraz grupami osób zagrożonych przestępczością, z uczniami i 
nauczycielami w szkołach. Na terenie gminy odnotowano popełnienie czynów 
karalnych przez nieletnich w ilości 43. W I kwartale odnotowano 5 kolizji. 
Funkcjonariusze dokonywali kontroli przestrzegania zakazu spożywania alkoholu w 
punktach sprzedaży jak również w ich rejonie. W wyniku kontroli nałożono 9 
mandatów karnych i zastosowano 1 pouczenie za spożywanie alkoholu w miejscach 
zabronionych. W sumie za wszystkie wykroczenia nałożono 22 mandaty i 
skierowano 15 wniosków o ukaranie do Sądu Rejonowego w Stalowej Woli.  
Radny Stanisław Kosiński zapytał jak wygląda porównanie roku bieżącego z 
poprzednim w kwestii ilości przestępstw i gdzie występuje największe zagrożenie.  
P. Cichomski powiedział, że nie posiada zestawienia  liczby wykroczeń i przestępstw 
z tego roku w porównaniu z ubiegłym rokiem. System komputerowy nie daje 
możliwości porównania. Natomiast do najbardziej zagrożonych przestępczością 
miejscowości należą: Rzeczyca Okrągła, Wola Rzeczycka i Antoniów, gdzie notuje 
się najwięcej zdarzeń.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy w nocy obowiązuje tzw. cisza nocna. Są 
przypadki, że zakłócany jest spokój w nocy. 
P. Cichomski odpowiedział, że mówi o tym art. 51 kodeksu wykroczeń, zgodnie z 
którym kto hałasuje, zakłóca spokój, porządek publiczny, spoczynek nocny podlega 
karze aresztu, ograniczenia wolności albo grzywny. 
Radny Bolesław Puka powiedział, że ostatnio w Żabnie miał miejsce przypadek 
interwencji policji z udziałem pogotowia, podczas którego skontrolowano pewną 
mieszkankę na zawartość alkoholu. Podobno kobieta była trzeźwa. Radny zapytał jak 
to w istocie wyglądało, czy była to nadgorliwość policji.  
P. Cichomski wyjaśnił, że w tej sprawie nie może udzielić żadnych informacji i nie 
może powiedzieć czy ta osoba była pod wpływem alkoholu czy też nie.  
Radny Bolesław Puka poruszył sprawę przekraczania prędkości przez kierowców na 
drodze wojewódzkiej w Żabnie, przez co bezpieczeństwo mieszkańców, szczególnie 
pieszych jest zagrożone. Ostatnio mieszkańcy zgłosili pomysł postawienia fotoradaru 
na drodze. W tej sprawie prawdopodobnie będą zbierane podpisy. 
I Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Stalowej Woli Lucjan Maczkowski 
powiedział, że jeśli jest potrzeba skierowania w określonych dniach czy godzinach 
większej ilości jednostek policji to zostanie to wykonane. Należy tylko zgłosić tę 
sprawę. W związku ze zbliżającym się długim weekendem majowym policjanci  
wydziału ruchu drogowego ze Stalowej Woli we wskazanym miejscu mogą się 
częściej pojawić i dokonywać kontroli prędkości. 
Radna Marzena Garbacz zapytała czy w związku ze zgłoszeniem potrzeby 
zwiększenia ilości patroli i kontroli przez policję powiatową, Komenda ze Stalowej 
Woli nie zwróci się do gminy o wsparcie finansowe z przeznaczeniem na paliwo. 
Taki przypadek wcześniej miał miejsce. 
P. Maczkowski odpowiedział, że był czas, iż faktycznie brakowało środków na 
paliwo, ale w  roku bieżącym funduszy na ten cel nie zabraknie. 
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Radny Stanisław Rybak zapytał dlaczego w m. Chwałowice jest ograniczenie 
prędkości do 70 km/h, natomiast np. w Żabnie ograniczenie to wynosi 50 km/h. 
P. Maczkowski powiedział, że ta sprawa leży w gestii Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
który podjął decyzję dotyczącą oznakowania.  
Radna Marzena Garbacz poruszyła temat oznakowania poziomego w Dąbrowie 
Rzeczyckiej, uniemożliwiającego, ze względu na podwójną linię ciągłą, zjazd do 
posesji jadąc  w kierunku Stalowej Woli. W związku ze zbliżającą się przebudową 
drogi wojewódzkiej Stalowa Wola – Olbięcin,  radna zwróciła się do komendanta o 
pomoc i interwencję w Zarządzie Dróg Wojewódzkich celem wykonania 
oznakowania umożliwiającego zjazd do gospodarstw. Radna zapytała czy można 
liczyć na wsparcie policji w tej materii, ponieważ jest to duże utrudnienie dla 
mieszkańców.  
P. Maczkowski powiedział, że Policja czyni starania w tym temacie. Naczelnik 
Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Policji jest na etapie rozmów z Zarządem 
Dróg Wojewódzkich w temacie rozwiązania problemu dojazdu mieszkańców do 
swoich posesji w Dąbrowie Rzeczyckiej.  
Radna Małgorzata Krawiec poinformowała, że w Woli Rzeczyckiej motocyklista w 
godzinach popołudniowych i wieczornych jadąc przez miejscowość  „urządza sobie” 
szybką i głośną jazdę. Radna wystąpiła o zwrócenie uwagi i kontrolę tego kierowcy. 
P. Maczkowski zwrócił się o zgłaszanie telefoniczne takich przypadków, nawet 
anonimowo,  w czasie gdy mają one miejsce, ponieważ policja nie jest w stanie przez 
24 godziny na dobę pełnić służbę i patrolować poszczególne miejscowości, ze 
względu na skąpą obsadę osobową.  
Radny Stanisław Kosiński wyraził zdanie, że podstawą zapewnienia  bezpieczeństwa 
mieszkańcom są chodniki, których w gminie się nie buduje. Szczególnie piesi są 
szczególnie zagrożeni.  
Sołtys sołectwa Łążek Chwałowski Edward Pałka wyraził podziękowanie 
policjantom z Posterunku Policji w Radomyślu za działania prewencyjne i 
systematyczne kontrolowanie m. Łążek Chwałowski, które odnoszą pożądany skutek 
tj. polepszyło się bezpieczeństwo i porządek.  
Wójt Gminy tytułem informacji powiedział, że Wojewódzka Komenda Policji 
zwróciła się do gminy z prośbą o pomoc finansową wsparcia remontu budynku 
posterunku policji w Radomyślu. Wójt nadmienił, że remont wewnętrzny obiektu 
został zakończony. Pozostaje jeszcze kwestia odnowienia  elewacji, wymiany okien i 
termomodernizacji. Wójt nadmienił, że w związku z brakiem szczegółowych 
informacji na temat kosztów, zwrócił się do komendanta wojewódzkiego o 
przedstawienie wyceny prac remontowych. Powiedział także, że remont, a głównie 
termomodernizacja będzie dofinansowana z RPO.  
 
W dalszej części obrad zabrał głos P. Leszek Zieliński – Dowódca Jednostki 
Ratowniczo – Gaśniczej  nr 2 Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 
Stalowej Woli, który przedstawił analizę zdarzeń za  2012r.  w szczególności w 
odniesieniu do gminy Radomyśl nad Sanem. Poinformował, że w roku 2012 na 
terenie powiatu zanotowano 1262 zdarzeń w tym pożarów – 610, miejscowych 
zagrożeń – 617, alarmów fałszywych – 35.  W odniesieniu do roku 2011 nastąpił 
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spadek ilości interwencji o 71 zdarzeń. Na terenie gminy Radomyśl nad Sanem 
zanotowano 96 zdarzeń, z czego pożarów było 48, miejscowych zagrożeń – 46, 
fałszywych alarmów – 2. Jeżeli chodzi o porównanie ilości zdarzeń z bieżącego roku 
z poprzednimi latami to utrzymuje się to na podobnym poziomie. Najwięcej pożarów 
odnotowuje się w miesiącach wiosennych, głównie spowodowanych wypalaniem 
traw, natomiast miejscowych zagrożeń np. wypompowywanie wody z piwnic domów 
jednorodzinnych, silne wiatry powodujące powalanie i połamanie konarów drzew 
tarasujących przejazdy notuje się w okresie letnim. Według stanu na dzień 
31.12.2012r. na terenie powiatu w ramach Krajowego Systemu Ratowniczo - 
Gaśniczego działa Komenda Powiatowa PSP z dwoma  Jednostkami Ratowniczo – 
Gaśniczymi oraz 17 jednostkami OSP włączonymi do systemu. Poza jednostkami 
włączonymi do KSRG jest 19 jednostek typu „S” ( na wyposażeniu samochód 
gaśniczy) i 8 typu „M”. Jeśli chodzi ilość wyjazdów jednostek OSP z terenu gminy 
ujętych w KSRG do zdarzeń to w ubiegłym roku OSP Antoniów wykonała 17 
wyjazdów, Chwałowice – 5, a Rzeczyca Długa – 30. Łącznie wyjazdów odnotowano 
– 52. Jednostki typu „S”, których na terenie gminy jest 5 wyjeżdżały 49 razy.           
P. Zieliński powiedział, że jednostki OSP na terenie gminy Radomyśl są dobrze 
przygotowane do usuwania skutków pożarów, miejscowych zagrożeń. Na strażaków 
ochotników można zawsze liczyć, są dużym wsparciem dla PSP. Współpraca, nie 
tylko w zakresie udziału w zdarzeniach ale i wspólnych ćwiczeniach, układa się 
bardzo dobrze, co przenosi się później na działania ratownicze. P. Zieliński 
podziękował również za dobrą współpracę  z Gminnym Zespołem Zarządzania 
Kryzysowego i Wójtem Gminy.  
Następnie Prezes Zarządu Oddziału Gminnego ZOSPRP w Radomyślu nad Sanem 
Mariusz Kosiński przedstawił  analizę funkcjonowania  OSP na terenie gminy. 
Poinformował, że na terenie gminy działa 11 jednostek straży, w tym 3 jednostki 
włączone do KSRG. Liczba członków zwyczajnych, czynnych wynosi 383,  w tym 
kobiet – 26. Honorowych członków jest 31, wspierających 20. Razem liczba 
członków wynosi 434. Liczba kobiecych drużyn pożarniczych – 2, młodzieżowych 
drużyn pożarniczych – 4. W ubiegłym roku środki z budżetu gminy na 
dofinansowanie OSP zaplanowano w kwocie 80 tyś zł, a wykonano 76 tyś zł. Na 
2013r. zaplanowana jest kwota 130 tyś zł. Inne środki pozyskane to: z Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  - 5 tyś zł, z KSRG – 19.400 zł, instytucji 
i osób prywatnych 15 tyś zł. W roku bieżącym będą przeszkoleni strażacy w zakresie 
szkolenia podstawowego w liczbie 70 osób. Jest potrzeba przeszkolenia kierowców, 
konserwatorów i konserwatorów sprzętu ratowniczego w liczbie 10 osób, z zakresu 
ratownictwa technicznego -  10 strażaków, z zakresu kierowania ruchem drogowym – 
13 osób, z zakresu udzielania pierwszej pomocy – 13 osób, dowódców OSP – 13 
osób, naczelników OSP – 11 osób, członków MDP – 46 osób. 
Zabierając głos radny Stanisław Kosiński powiedział, że na wzór europejskich 
krajów zachodnich w naszym kraju również, w tym w każdej gminie pracownicy 
urzędów powinni być przeszkoleni z zakresu pożarnictwa tworząc w pewnym sensie 
zawodową jednostkę. Można być spróbować wcielić ten pomysł w życie. Radny 
zwrócił tu uwagę, że zawodowa straż ze Stalowej Woli nie do każdej miejscowości, 
szczególnie tych znacznie oddalonych od miasta takich jak Łążek Chwałowski,  
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dotrze do zdarzenia na czas. Radny ponadto wyraził zdanie, że pod względem 
finansowym, w tym przez straż zawodową, promowane są jednostki z Rzeczycy 
Długiej, Rzeczycy Okrągłej. Zwrócił uwagę także, że strażacy ochotnicy nie są 
doceniani, co ma również odzwierciedlenie m.in. w niskim ich wynagradzaniu. Brak 
jest działań w tym kierunku ze strony strażackich władz powiatowych i 
wojewódzkich. Radny przypomniał, że w okresie gdy funkcję komendanta 
wojewódzkiego PSP sprawował Aleksander Jankowski wsparcie dla straży było 
większe.   
P. Zieliński powiedział, że jednostki OSP są tak rozmieszczone na terenie powiatu, 
aby zapewnione było przybycie na czas. Do zdarzenia udają się te jednostki, nawet z 
ościennych gmin, które mają swoją siedzibę  najbliżej miejsca, gdzie zdarzenie 
wystąpiło. W przypadku m. Łążek Chwałowski to do zdarzenia w tej wsi wyjadą 
jednostki z Chwałowic i Zaklikowa. P. Zieliński w kwestii dofinansowywania i 
rzekomego faworyzowania pewnych jednostek OSP oznajmił, że nie wie z czego 
wynika takie stwierdzenie. Wszystkie jednostki OSP traktowane są przez PSP 
jednakowo i na tych samych prawach. Temat poprawy sytuacji strażaków 
ochotników jest poruszany przez komendantów powiatowych i wojewódzkich PSP, 
ale jest to problem parlamentarny i na tym poziomie należałoby wprowadzić nowe 
przepisy. 
Prezes Mariusz Kosiński powiedział, że każda jednostka posiada własne środki, 
przeznaczone na funkcjonowanie. Trzy jednostki włączone KSRG otrzymują dotacje 
z tego systemu. Do tej pory ilość wyjazdów przekładała się na wysokość 
otrzymywanych środków. Obecnie jednostki muszą być doposażone zgodnie z 
wymogami i posiadać środki na ten cel. Powiedział, że nie zrozumiała jest 
wypowiedź  o domniemanym promowaniu którejkolwiek z jednostek. 
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że należy promować  jednostki  działające 
skutecznie w sołectwach gdzie jest stosunkowo mało pożarów, co oznacza dużą 
świadomość i zapobiegliwość straży i ludności. Jak powiedział radny nie należy 
faworyzować jednostek mających „duża siłę przebicia”. Radny zwrócił się jeszcze z 
pytaniem do przedstawiciela komendy PSP jaki jest stan liczbowy zawodowych 
strażaków i ile wynosi średnia pensja strażaka. Nadmienił, że straż zawodowa ma 
liczne przywileje, natomiast ochotnicy są nie doceniani nie mając za swoją pracę 
konkretnych profitów.  
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że od dłuższego czasu radny Stanisław 
Kosiński twierdzi, iż ma miejsce promowanie pewnych jednostek. Jest to sprawa 
Gminnego Zarządu OSP, który jest tak skonstruowany, że reprezentuje wszystkie 
poszczególne jednostki terenu gminy. Taki system dobrze funkcjonuje, współpraca 
m.in. z Wójtem Gminy dobrze się układa. Temat faworyzowania należy wreszcie 
zakończyć. 
Prezes Mariusz Kosiński oznajmił, że nie można rozmawiać na te tematy z osobą, 
będącą członkiem Zarządu, która nie korzysta z zaproszeń i nie bierze udziału w 
posiedzeniach tego organu.  
P. Zieliński odnośnie docenienia pracy strażaków ochotników ponownie powiedział, 
że są czynione starania i składane postulaty, aby tę sytuację poprawić. Przypomniał, 
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że Członkowie OSP otrzymują ekwiwalent za udział w akcjach. Nie jest tak, że za 
uczestniczenie w działaniach ratowniczo – gaśniczych ochotnicy nic nie otrzymują.  
Radny Jerzy Gorczyca pełniący funkcję Wiceprezesa Zarządu Oddziału Gminnego 
ZOSPRP w Radomyślu nad Sanem powiedział, że z ust radnego Kosińskiego można 
usłyszeć  tylko krytyczne słowa i niezgodne z prawdą  informacje. Zapytał radnego 
kiedy pojawi się na posiedzeniu zarządu, którego jest członkiem i będąc 
przedstawicielem jednostki OSP z Chwałowic. Co do promowania jednostki OSP 
Rzeczyca Długa to jest to nieprawda, co może poświadczyć cały zarząd.  
Radny Stanisław Kosiński nie odpowiedział kiedy będzie obecny na posiedzeniu 
zarządu. Natomiast podtrzymał swoje zdanie o faworyzowaniu od kilku lat jednostki 
z Rzeczycy Długiej, o czym świadczy wg radnego dofinansowanie i doposażenie 
sprzętowe tej straży.   
Prezes Mariusz Kosiński poinformował i zaprosił na gminne zawody sportowo – 
pożarnicze, które odbędą się w dniu 05.05. br. w Antoniowie.  
Zabierając głos radny Jacek Pamuła powiedział, że w związku ze zbliżającym się 
okresem burz jest konieczność wyposażenia i uzupełnienia magazynów 
przeciwpowodziowych, o co wystąpiła wojewoda, o plandeki zabezpieczające w 
przypadku wystąpienia ewentualnych katastrof budowlanych. Obecnie ani w 
magazynach powiatowych czy gminnych tego wyposażenia nie ma, mimo 
wielokrotnie poruszania i monitowania tematu. Magazyny  muszą posiadać plandeki, 
aby można było zareagować w sytuacji wystąpienia kataklizmu, a zakup nie stanowi 
dużego wydatku. Radny wystąpił do władz gminy o zapewnienie zakupu plandek  dla 
magazynu w Radomyślu.  
Sołtys sołectwa Chwałowice Adam Majewski zwrócił się jeszcze z pytaniem 
odnośnie działania straży. Powiedział, że kierując strażaków, w tym ochotników,  do 
pożaru na terenie  poligonu stwarza się zagrożenie dla nich, wobec możliwości 
występowania niewybuchów. Kto ponosi odpowiedzialność za wysyłanie strażaków 
w ten teren.  
P. Zieliński powiedział, że działania na terenie poligonu są niebezpieczne. W 
przypadku wystąpienia pożaru w tym obszarze  o możliwości wjechania decyduje 
żandarmeria wojskowa, która decyduje i kieruje gdzie straż może działać.  
Radny Stanisław Kosiński przypomniał swoje pytanie dotyczące liczby zawodowych 
strażaków i średniej pensji. 
P. Zieliński powiedział, że w systemie zmianowym w komendzie pracuje 17 
strażaków gotowych do wyjazdu do zdarzenia w każdym momencie. Ponadto są 
pracownicy cywilni i pomocniczy systemu codziennego. Ogółem około 105 osób 
pracuje w straży zawodowej w Stalowej Woli. Co do wynagrodzenia P. Zieliński 
oznajmił, że nie jest w stanie  podać wysokości średniej pensji, tę informację 
ewentualnie można uzyskać w internecie.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. 
Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego punktu. 
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Ad.VI. Godz. 1144  
Przedstawienia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Radomyśl nad Sanem za 
2011r. dokonała Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena 
Nowak – Wojtala. 
Przedłożona ocena stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Radny Kazimierz Pasztaleniec powiedział, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 
został poruszony bulwersujący temat obniżenia kwoty zasiłku pielęgnacyjnego, który 
przyznawany jest na opiekę osób starszych, schorowanych i wymagających stałego 
nadzoru. Niezrozumiałe są warunki, aby otrzymać zasiłek, a mianowicie 
odpowiednio niski dochód rodziny i konieczność zwolnienia się z pracy zawodowej 
osoby, która będzie się opiekować niepełnosprawną osobą. Radny powiedział, że 
odgórnie ustalane są przepisy stwarzające problemy i utrudniające życie tym 
rodzinom, których sytuacja i tak jest ciężka. 
P. Magdalena Nowak – Wojtala oznajmiła, że niestety taka jest sytuacja, rząd obniżył 
kwotę świadczenia pielęgnacyjnego do kwoty 520 zł, ponieważ coraz więcej środków 
finansowych z roku na rok było przeznaczanych na ten cel. Nowe kryteria 
przyznawania dodatku wprowadzone nowelizacją przepisów, m.in. warunek 
rezygnacji z pracy zawodowej,  spowodowały, że w trudniejszej sytuacji znalazły się 
osoby, które faktycznie opiekowały się osobami chorymi, albo muszą się dalej 
opiekować.  Ponadto wg nowych przepisów osoby ubezpieczone w KRUS nie mogą 
ubiegać się o zasiłek pielęgnacyjny.  
Więcej głosów odnośnie  przedstawionego tematu nie było. 
Przedstawiona ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Radomyśl nad Sanem 
została przyjęta do wiadomości przez Radę Gminy. 
 
Ad.VII. Godz.1220  
Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi zadania pożytku publicznego za 
2012 rok przedstawił Inspektor ds. przedsiębiorczości i współpracy z organizacjami 
społecznymi  Grzegorz Ścipień. 
Przedłożone sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Nie zgłoszono zastrzeżeń i uwag do przedstawionej informacji.  
Zabierając głos Sołtys sołectwa Witkowice Natalia Witas pełniąca funkcję Sekretarza 
Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Koło w Radomyślu nad 
Sanem w imieniu swoim i pozostałych członków stowarzyszenia podziękowała za 
wsparcie finansowe organizacji wycieczki do Kołobrzegu. Dofinansowanie to zostało 
przyznane w drodze rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert ogłoszonego i 
przeprowadzonego przez gminę.  
 
Ad.VIII. Godz.1226  
W okresie międzysesyjnym swoje posiedzenie w dniu 16.04.13r. odbyła Komisja 
Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa. Tematem spotkania było dokonanie przez 
Komisję oględzin i oszacowanie szkód na drodze gminnej Chwałowice – Łążek 
Chwałowski.  
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Po wizji lokalnej w terenie  Komisja stwierdziła, że: 
 1.Droga na odcinku do Stacji Uzdatniania Wody jest utwardzona, pozostały odcinek 
drogi jest gruntowy, nieutwardzony.  
2. Na całej długości widoczne są koleiny, nierówności.  
3. Na odcinku przez las państwowy droga jest nieprzejezdna.  
Komisja zaproponowała ograniczenie tonażu do 10 ton w okresie wiosennym i 
jesiennym na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką do Stacji Uzdatniania 
Wody.  
 
Ad.IX/1. Godz.1227  
Projekt uchwały Rady Gminy zmieniający uchwałę Rady Gminy Radomyśl nad 
Sanem Nr XXII/190/2013 z dnia 25 marca 2013 roku w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Radomyśl nad Sanem na lata 2013 – 2025 
przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie projektu uchwały. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
Uchwała Nr XXIII/195/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. IX/2. Godz. 1230 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w 
Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie operacji w ramach 
PROW przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że  budowa sieci kanalizacyjnej jest zbyt 
kosztowna. Planowana jest dalsza budowa sieci kanalizacyjnej w Żabnie i Woli 
Rzeczyckiej. Wyraził opinię, że nie powinno się realizować tak drogiej  inwestycji, 
ponieważ w obecnej sytuacji  gminy na to nie stać. Realizacja zadania pogorszyłaby 
jeszcze bardziej już nienajlepszą sytuację finansową gminy. Należałoby w całej 
gminie wybudować mniej kosztowne przydomowe oczyszczalnie ścieków.  
Ze względu na brak dalszych głosów na temat przedstawionego projektu uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził  jego przegłosowanie. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty - 15 głosów „za”- jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXIII/196/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. IX/3. Godz.1236 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 
gospodarowanie odpadami  komunalnymi w drodze inkasa,  wyznaczenia inkasentów 
oraz określenia wysokości wynagrodzenia  za inkaso przedstawiła Kierownik 
Referatu Podatków Danuta Chamera. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że wg ostatnich informacji umowa podpisana 
przez kilka gmin z MZK w Stalowej Woli o przystąpieniu do spółki na 
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zagospodarowanie odpadów komunalnych jest nieważna. Zapytał czy jest tak 
istotnie? P. Kosiński powiedział, że Rada podjęła wcześniej uchwałę o stawkach za 
zbieranie odpadów nie mając wiedzy jakie będą koszty odbierania i wywozu śmieci 
po rozstrzygnięciu przetargu na wybór firmy, która będzie się tym zajmować. Radny 
wyraził zdanie, że uchwalone, zbyt wcześnie, stawki są za wysokie.   
Wójt Gminy Jan Pyrkosz oznajmił, że jest zawiązana spółka gmin, której celem 
działalności będzie zagospodarowanie odpadami. Umowa jest ważna i spółka 
funkcjonuje. Do spółki wspólnicy – gminy  wniosły aportem wkład niepieniężny w 
formie sprzętu lub finansowy, tak jak to było w przypadku naszej gminy. Nasza 
gmina wniosła do spółki 50 tyś zł, ponieważ sprzęt będący w posiadaniu ZGK jest 
dość wysłużony. Samochody zakładu będzie można wykorzystać na beczkowozy. 
Powstała spółka weźmie udział w przetargu zorganizowanym przez gminy i miasta 
będących w spółce na wybór przedsiębiorstwa. W przetargu wystartuje MZK Stalowa 
Wola i powstała spółka. Ma to na celu zaoferowanie korzystniejszych i 
konkurencyjnych cen.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty - 15 głosów „za”- jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXIII/197/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. X. Godz.1248 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo Członka Zarządu Urzędu 
Marszałkowskiego Lucjana Kuźniara informujące o posiedzeniu Komisji Rolnictwa, 
Rozwoju Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska Sejmiku z udziałem 
Kierowników Rejonowych Związków Spółek Wodnych na temat sytuacji spółek 
wodnych na terenie województwa podkarpackiego, a głównie na temat zaniedbań w 
zakresie prawidłowej konserwacji urządzeń melioracji wodnych szczegółowych. Za 
główną przyczynę tego stanu uznano zbyt niskie składki członkowskie właścicieli 
gruntów, a w konsekwencji niewielkie budżety gminnych spółek wodnych. 
Podwyższanie składek członkowskich nie jest zbyt chętnie przyjmowane przez 
rolników, a w wielu przypadkach występują trudności w wyegzekwowaniu 
jakichkolwiek opłat. W piśmie zwrócono się z prośbą o podjęcie rozmów na 
zebraniach wiejskich czy innych spotkaniach w kwestii konieczności ponoszenia 
opłat na konserwację urządzeń melioracyjnych, jak zarówno o konieczności 
podwyższenia składek. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na wniosek Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Rolnictwa Rady Gminy, w związku z dwukrotnie przekroczonymi 
kosztami odśnieżania w porównaniu z rokiem poprzednim,  zostało przygotowane 
zestawienie kosztów odśnieżania dróg gminnych w sezonie 2012/13. Opracowaną 
informację otrzymali wszyscy radni.  
Radna Marzena Garbacz zapytała dlaczego zostały zastosowane różne stawki kosztu 
jednej godziny odśnieżania.   
Wójt Gminy wyjaśnił, że ceny są negocjowane z oferentami i są uzależnione od 
posiadanego sprzętu. Jeżeli jest to np. spycharko – ładowarka to stawka jest wyższa, 
natomiast opłata jest niższa w przypadku ciągnika z pługiem. Wójt nadmienił, że nie 
ma dużo chętnych do odśnieżania.  



 16

Radny Kazimierz Pasztaleniec zwrócił uwagę na różną ilość godzin odśnieżania w 
przypadku podobnych obszarowo sołectw np. Antoniowa i Chwałowic. 
Wójt Gminy powiedział, że godziny pracy odśnieżających podpisują i akceptują 
sołtysi wsi.  
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że temat odśnieżania dróg gminnych powinien 
być poruszony i przedyskutowany na naradzie sołtysów. Należałoby rozmawiać, 
rozpatrzyć możliwości, aby koszty odśnieżania były jak najniższe.  
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pisma  jakie wpłynęły do Wójta Gminy od 
Sołtysa sołectwa Kępa Rzeczycka Rafała Bartochowskiego w sprawie 
wykonywanych inwestycji w tej miejscowości. Przewodniczący przedstawił również 
odpowiedź Wójta na złożone wnioski.  
Przedłożone pisma stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał zebranych z wystąpieniem Prezydenta Miasta 
Inowrocławia w sprawie obowiązku wypłacania nauczycielom dodatku 
uzupełniającego przez jednostki samorządu terytorialnego. W piśmie 
poinformowano, że został złożony wniosek kilku gmin do Trybunału 
Konstytucyjnego o zbadanie zgodności powyższego obowiązku wynikającego z 
Karty Nauczyciela z zapisami Konstytucji RP. Zwrócono się z prośbą o wsparcie 
toczącego się przed Trybunałem postępowania poprzez przekazywanie przez gminy z 
całego kraju do Trybunału,   informacji dotyczących  wpływu na sytuację finansową 
samorządów w związku z koniecznością wypłaty nauczycielom jednorazowego 
dodatku.  
Radna Małgorzata Krawiec zapytała czy droga za torami w Kępie Rzeczyckiej 
biegnąca w stronę wału jest drogą powodziową. Jeśli tak jest to można podjąć 
starania o pozyskanie środków na remont tej drogi z funduszu na usuwanie skutków 
powodzi. Jeżeli natomiast nie ma takiej możliwości to na ten cel należy rozpatrzeń 
możliwość zabezpieczenia środków w budżecie przyszłego roku.  
Wójt Gminy powiedział, że trudno będzie pozyskać środki na to zadanie w ramach 
programu na usuwanie skutków powodzi, mimo że ta droga była ujęta w protokole 
uszkodzonych dróg po powodzi w 2010r. Wydaje się, że  remont poprzez 
utwardzenie, powinien być wykonany ze środków funduszu sołeckiego, ewentualnie 
przy wsparciu środków budżetowych gminy.  
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że priorytetem dla gminy powinno być 
zapewnienie bezpieczeństwa publicznego i przeciwpowodziowego. Wzmożony ruch 
na drogach, nadmierna prędkości samochodów powodują duże zagrożenie dla 
mieszkańców, głównie w  Chwałowicach. W celu poprawy tej sytuacji konieczne są 
chodniki. Jednak brak jest w tym temacie starań i działań. Tymczasem w drugiej 
części gminy będą budowane chodniki i ścieżki rowerowe. Radny nadmienił, że 
występuje o budowę chodników od kilkunastu lat. Radny powiedział również, że w 
kierunku poprawy sytuacji w zakresie przeciwpowodziowym nic się nie realizuje. 
Gmina nie czyni starań, aby poprawić stan wałów czy dróg przeciwpowodziowych. 
Konieczne jest również przeprowadzenie konserwacji rowów melioracyjnych i 
oczyszczenie jeziora w Chwałowicach, które mogłoby pełnić funkcję zbiornika 
retencyjnego w przypadku zagrożenia powodziowego.  
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Zabierając głos Sołtys sołectwa Witkowice Natalia Witas powiedziała, że nie 
otrzymała żadnych informacji na jakim etapie jest sprawa przystąpienia sołectwa 
Witkowice do programu Odnowy Wsi. Dokumenty zostały złożone już jakiś czas 
temu. Sołtys zwróciła również uwagę na potrzebę remontu dróg gminnych w 
Witkowicach, gdzie występują duże ubytki. Ponadto wskazana byłaby poprawa stanu 
drogi powiatowej na odcinku Nowa Wieś – Witkowice. Sołtys poruszyła również 
sprawę doposażenia placu zabaw w Witkowicach zgodnie planem wydatków 
GKRPA. Powiedziała, że otrzymała informację z gminy, iż sołectwo może dokupić 
zabawki dopiero we wrześniu. Oznajmiła, że jest to zbyt późna pora aby doposażyć 
plac. Sołtys poinformowała nadto, że zwracała się z pismem do Wójta Gminy o 
dofinansowanie, nawet w małej kwocie, doposażenia Domu Ludowego, w 
szczególności kuchni.   
Wójt Gminy powiedział, że w kwestii remontu dróg asfaltowych to będzie to można 
wykonać w ramach remontów cząstkowych. Droga powiatowa prowadząca do 
Witkowic od Nowej Wsi nie jest w tak fatalnym stanie, aby ją odnowić. Posiada 
nierówności ale nie wymaga całościowej modernizacji. Jeżeli chodzi o doposażenie 
Domu Ludowego i placu zabaw to należy przypomnieć, że sołectwo Witkowice stara 
się o środki m.in. na ten cel w ramach programu Odnowy Wsi, do którego sołectwo 
przystąpiło. Należy wstrzymać się do czasu decyzji co do uzyskania dotacji. 
Niegospodarnością byłoby wydawanie pieniędzy na doposażenie z budżetu gminy, 
skoro później sołectwo otrzymało by środki z województwa. Obecnie urząd gminy 
oczekuje na informacje odnośnie rozstrzygnięć programu. 
Więcej spraw nie było.  
 
Na sesji zgłoszono następujące wnioski: 
Wniosek zgłoszony przez radnego Stanisława Rybaka: 
1. „Mieszkańcy Łążka Chwałowskiego proszą o zainstalowanie progu zwalniającego 
na drodze gminnej obok posesji Pana Wojewody i Pawelec do cmentarza wojennego 
w Łążku Chwałowskim. Samochody po tej drodze poruszają się z dużą prędkością 
stwarzając zagrożenie dla dzieci, młodzieży i mieszkańców. Jeśli nie ma takiej 
możliwości ustawić znak ograniczający szybkość do 30 km/h.” 
 
Wnioski zgłoszone przez radną Małgorzatę Krawiec: 
2. „Proszę o udrożnienie przepustów w Woli Rzeczyckiej. W chwili obecnej są 
zatkane roślinnością i nie spełniają swojej funkcji. W środku wsi tworzą się 
rozlewiska wody stojącej, w której psuje się roślinność i tworzy się niemiły zapach.” 
3. „ Orynnowanie dachu Domu Ludowego w Woli Rzeczyckiej wymaga poprawek. 
Po zimie złącza rynny dachowej odpadły i rynna nie spełnia swojej funkcji, gdyż jest 
nieszczelna. Proszę, aby wykonawca dokonał poprawek.” 
4. „ W imieniu mieszkańców proszę, aby beczki wywożące nieczystości z szamb nie 
wylewały nieczystości na pola w okolicy  kościoła i szkoły podstawowej. Czy osoba 
wywożąca szambo nie ma obowiązku odwożenia ścieków do oczyszczalni w 
Radomyślu? Czy jest sposób nadzorowania tego?” 
5. „ Wykonanie oświetlenia ulicznego na drodze bocznej od kapliczki w Woli 
Rzeczyckiej do szkoły podstawowej.” 
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Wnioski zgłoszone przez radnego Stanisława Kosińskiego: 
6. „ Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej w Chwałowicach  - 3 km.” 
7. „ Odbudowa drogi wojewódzkiej w Chwałowicach – 900m.” 
8. „ Budowa oświetlenia: Chwałowice – Grudza – 690 m, koło stadionu – 400 m., na 
Nowej Wsi – 500 m, w Podedworze – 500 m. na Wygodzie – osiedlu – 500 m.” 
9. „ Budowa drogi przeciwpowodziowej koło stadionu w Chwałowicach – 1000m.” 
10. „Budowa drogi przeciwpowodziowej w Popowicach od cegielni do Pana Szeligi 
– 1000m.” 
11. „Budowa drogi przeciwpowodziowej koło Pana Zbydniowskiego – 500m.” 
12. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od cegielni w stronę wału w Chwałowicach 
– 600m.” 
13. „Budowa drogi przeciwpowodziowej koło Pana Kamińskiego na Grudzy- 300m.” 
14. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od Chwałowic do Witkowic  - 1600m” 
15. „Budowa drogi przeciwpowodziowej  w Chwałowicach przez wieś – 1500m.” 
16. „Budowa drogi Chwałowice – Łążek.” 
17. „Budowa drogi do cmentarza – 300m.” 
18. „ Odmulenie kanału A od Chwałowic do Janiszowa i od kanału A w stronę 
jeziora i od jeziora w stronę wału.” 
19. „Budowa drogi na osiedlu w Chwałowicach.” 
 
Wniosek zgłoszony przez Sołtysa wsi Kępa Rzeczycka Rafała Bartochowskiego: 
20. „Remont generalny lub przebudowa mostu obecnie drewnianego na rzece 
Łukawica w Kępie Rzeczyckiej. Na linii połączenia most – droga teren jest 
zapadnięty i utrudniony jest przejazd. Sama konstrukcja mostu jest nadwyrężona. 
Ostatnia inwestycja na w/w moście została przeprowadzona 6 lat wstecz.” 
21. „ Odbudowa drogi gminnej Kępa Rzeczycka relacji Rzeczyca Okrągła. W/w 
droga jest całkowicie zniszczona. Obowiązkowe jest wykonanie nowej nalewki”. 
 
Ad. XI. Godz. 1336 
Na tym zakończono obrady XXIII sesji Rady Gminy. 
 
Protokołował: 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
 
Piotr Chodur 
 
 
 


